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کل روابط عمومى  بــهســفارش: اداره
شــهردارى مشــهد بینالملل امــور و

علیرضـا ظهیری |  در گوشـه وکنار شـهر پروژه های ریز 

و درشت عمرانی به کوشش مدیریت شهری در حال 

اجراسـت که مردم برخـی از آن ها مانند سـاخت پل 

را می بینند و برخی دیگر مانند ابرپروژه قطارشهری 

در زیـر زمیـن در حال اجراسـت. همـه ایـن پروژه ها 

که اکنون در شهرمان در حال اجراست و پروژه هایی 

که قرار اسـت امسال آغاز شـوند، براساس مصوبات 

شـورای اسـلامی شـهر اجرایی شده اسـت و خواهد 

شد و مصوبات مختلف شورا برای پروژه های عمرانی 

یا تأمین ناوگان اتوبوس رانی در کمیسیون تخصصی 

این حوزه یعنی کمیسیون عمران، حمل ونقل و ترافیک 

چکش کاری و بررسی شده است. مجید نژادحسین 

که در یک سـال گذشته ریاسـت کمیسیون عمران،

حمل ونقل و ترافیک شورای اسلامی شهر را بر عهده 

داشـته اسـت، در گفت وگو با شـهرآرا دربـاره آخرین 

وضعیـت اجرایی شـدن مصوبـات ایـن کمیسـیون 

و مصوبـات شـورای اسـلامی شـهر مشـهد در حـوزه 

عمـران، حمل ونقل و ترافیک می گوید.

با نگاهی به کارنامه شورای ششم، بفرمایید 
چه پروژه هایی برای مردم در مشهد به ثمر 

رسیده است؟
هـای سـنواتی ماننـد پـروژه  برخـی پروژه 

دوربرگردان غیرهم سطح شـهیدمیرزایی 

و تعریض پل دهرود که عملیات اجرایی شان 

از گذشته شروع شده بود، در سال گذشته 

و در مدت پنج تا شش ماه به سرانجام رسید 

و اکنون این پروژه ها در حال بهره برداری 

اسـت. همچنیـن در سال۱۴۰۲ شـاهد 

اتفاقـات خوبی در حوزه سـاخت 

یـم  د ی بو شـهر ر قطا

و در این سـال عملیات 

حفـاری بخـش غربـی 

مـت  ما ا   ز ا  ۳ خط

امیریـه آغاز شـد. تا 

در کنار این موضوع،

تسـت  ت  عملیـا

نخسـت    ز گـرم فا

خط۳ مترو مشهد 

از میـدان شـهدا 

فروردیـن  (ع) در  رضـا پایانـه مسـافربری امام    تا

امسـال انجـام شـد. خوشـبختانه همـکاران مـا 

در مدیریت شـهری با تـلاش شـبانه روزی به دنبـال 

ایـن هسـتند که فاز نخسـت خط۳ مـترو تا پایـان 

شـهریور یا مهرماه امسـال آماده مسـافرگیری شود.

عملیـات عمرانی چند پروژه دیگـر مانند تعریض پل 

سرخس و شـهرک شـهیدباهنر، عملیات ساخت دو 

چپ گرد در میدان شهیدفهمیده و پل متصل کننده 

تقاطـع خیـام  خیام شـمالی به خیام جنوبـی در 

و عملیـات اتصال تقاطـع انقلاب اسـلامی به بولوار 

نماز در سال۱۴۰۲ آغاز شد.عملیات ساخت تقاطع 

غیرهم سطح شهیدهریری و احداث دسترسی سوم 
و چهارم تقاطع مصلی با نام بولوار قمربنی هاشم(ع)

در سـال گذشـته روند خوبی داشـت و ایـن دو پروژه 

که در یـک مسـیر هسـتند، تا انتهـای خـرداد آمـاده 

بهره بـرداری خواهد شـد.

گسترش حمل ونقل همگانی در راستای 
کاهش ترافیک برای کلان شــهر مشــهد 
ضروری اســت. در این باره شورای ششم 

چه حرفی برای گفتن دارد؟
سـال گذشـته در حـوزه صـدور مجـوز بـرای 

خریـد اتوبـوس اتفاقـات خوبـی رخ داد 

و شـورای اسـلامی شهر مشـهد مجوز 

خریـد ۴۵۰دسـتگاه اتوبـوس جدیـد 

را بـرای شـهرداری صـادر کـرد تا بـا 

افزوده شـدن ایـن تعـداد اتوبـوس 

به ۱۷۷۰دسـتگاه اتوبـوس کنونـی 

سـازمان اتوبوس رانـی، سرفاصلـه 

زمانی رسـیدن اتوبوس 

ه  یســـــتگا ا   به

کاهش یابـد. در این راسـتا به تازگـی از شرکت عقاب 

افشـان بازدیـد کردیم. مدیریت شـهری مشـهد برای 

تأمین ۱۳۰دسـتگاه میدل باس با این شرکت قرارداد 

داشـت که سـی دسـتگاه در گذشـته آمـده بـود، امـا 

به دلایل مختلف امـکان ورود بقیه این میدل باس ها 

به مشـهد وجود ندارد. به همین دلیل قرار شـده است 

به جای این میدل باس ها ۵۹دستگاه اتوبوس تحویل 

شـهرداری مشـهد شـود و به صـورت متوسـط تا پایان 

تیرمـاه هـر مـاه ۱۰تا۱۵ دسـتگاه اتوبـوس به سـامانه 

اتوبوس رانـی مشـهد افـزوده خواهد شـد. همچنین 

براسـاس قـرارداد دیگـری که به پیمانـکار هـم ابـلاغ 

شـده اسـت، صد دسـتگاه اتوبوس تحویل شهرداری 

خواهد شـد. درباره این قـرارداد نیـز در مرحله بازدید 

از اتوبوس هـا هسـتیم تا امـکان واردات فراهم شـود.

جناب نژادحسین! برای سال پیش رو در زمینه 
اجرای پروژه های عمرانی و حوزه حمل ونقل 

چه قول هایی به مردم می دهید؟
یکی از پروژه هایی که امسال در دست خواهیم گرفت،

ساخت تقاطع چندسطحی میدان امام حسن(ع) است 

تا با این تقاطع بولوار شــهیدفخرایی به شاهد به هم 
متصل و از طریق زیرگذر دو طرف بزرگراه امام علی(ع)

نیز به هم متصل شــود. همچنین امسال چند پروژه 

دوربرگردان در بزرگراه پیامبراعظم(ص) و ساخت تقاطع 

شــاهنامه به بزرگراه پیامبراعظم(ص)، ســاخت چند 

دوربرگردان در بزرگراه آیت ا... هاشمی رفسنجانی 

و البته ســاخت تقاطع غیرهم سطح مشهد-طرقبه- 

شــاندیز را که عملیاتی بین شهری و مطالبه مردمی 

است، در دستورکار داریم.

اتصال بولـوار خیـام و ابوطالب به کنارگذر شـمالی 

به صورت فاز به فاز نیز در دسـتورکار اسـت.

در دوره ششــم  یکــی از مســائلی کــه 
مدیریت شــهری بر آن تأکید شد، این بود 
که هیچ پــروژه ای بــدون مطالعه اجرایی 
نشود. آیا این اتفاق رخ داده و اکنون همه 
پروژه های مدیریت شهری دارای مطالعه 

است؟
همه پروژه هایی که از سوی شورا در بودجه آمده، با نظر 

مدیریت شــهری بوده است و ما به این سمت حرکت 

کردیم که شورای اسلامی شهر از پیش خود پروژه ای 

را مصوب نکند. خوشبختانه اکنون همه پروژه های 

شهر مشاور دارد و حتی اسناد برخی از این پروژه ها 

ارائه شده و قرار بر این است تا خرداد یا تیرماه امسال 

اسناد چند پروژه دیگر نیز تهیه شود.

شورای ششم شهر مشهد در طول ۲٫۵سال 
گذشــته از عمرش چقدر توانســته است 
به وعده های خود در حوزه عمرانی جامه 

عمل بپوشاند؟
در هـر دوره شـورای اسـلامی شـهر برخـی پروژه هـا 

از ادوار گذشـته به جـای مانـده اسـت و ابتـدا بایـد 

ایـن پروژه هـا تعیین تکلیـف شـود. به همیـن دلیـل 

در ابتـدای کار شـورای ششـم پروژه هـای مانـده 

از دوره پنجـم تعیین تکلیـف شـد. همچنیـن سـعی 

خواهیـم کـرد پروژه هایـی که در این دوره آغاز شـده 

اسـت در همیـن دوره تمـام شـود، امـا طبیعی اسـت 

که برخـی پروژه هـا نیـز بـرای شـورای هفتـم باقـی 

خواهـد مانـد. در ایـن دوره اتفاقـات بزرگـی ماننـد 

صـدور مجـوز بـرای تأمیـن ۴۵۰دسـتگاه اتوبـوس 

و تسـت گـرم فاز نخسـت خط۳ مـترو انجـام شـده 

اسـت. حتـی در ایـن دوره به موضـوع تأمین شـصت 

دسـتگاه واگـن خـط یـک که بایـد در گذشـته انجام 

می شـد، پرداخته شـد. حفاری خطوط قطارشهری 

مشـهد نیـز تا انتهـای سـال۱۴۰۴ به پایان خواهـد 

رسید. همچنین مسافرگیری فاز نخست خط۳ مترو 

در همیـن امسـال پیش بینی شـده اسـت.

یکی از مسائل مهم در موضوع قطارشهری،
موضوع تأمین مالی این ابرپروژه اســت.

در این باره چه تدابیری اندیشیده اید؟
باوجـود اینکـه نیم نگاهـی به کمک هـای دولتـی 

داریـم، درمجمـوع به ایـن جمع بنـدی رسـیده ایم 

که بایـد خودمـان در موضـوع قطارشـهری همـت 

کنیـم و منتظـر دولـت نباشـیم. زیـرا اگـر بخواهیـم 

منتظر کمک دولت باشـیم، پروژه به تعویق می افتد.

در همیـن راسـتا موضـوع اوراق مشـارکت در حـال 

انجـام اسـت. رویکردمـان این اسـت که فاز نخسـت 

خـط۳ در موعـد مقـرر در اختیـار زائـران و مجاوران 

بـارگاه رضـوی قـرار گیرد.

رئیس کمیسیون عمران، حمل ونقل و ترافیک شوراى اسلامى شهر از توجه به پروژه هاى شهرى مى گوید

تحول در طرح های عمران برای توسعه مشهد

چه پروژه هایی برای مردم در مشهد به ثمر 
رسیده است؟

هـای سـنواتی ماننـد پـروژه  برخـی پروژه 

دوربرگردان غیرهم سطح شـهیدمیرزایی 

و تعریض پل دهرود که عملیات اجرایی شان 

از گذشته شروع شده بود، در سال گذشته 

و در مدت پنج تا شش ماه به سرانجام رسید 

و اکنون این پروژه ها در حال بهره برداری 

 همچنیـن در سال۱۴۰۲ شـاهد 

اتفاقـات خوبی در حوزه سـاخت 

یـم  د ی بو شـهر ر قطا

و در این سـال عملیات 

حفـاری بخـش غربـی 

مـت  ما ا   ز ا  

امیریـه آغاز شـد. تا 

در کنار این موضوع،

تسـت  ت  عملیـا

نخسـت    ز گـرم فا

 مترو مشهد 

از میـدان شـهدا 

چه حرفی برای گفتن دارد؟
سـال گذشـته در حـوزه صـدور مجـوز بـرای 

خریـد اتوبـوس اتفاقـات خوبـی رخ داد 

و شـورای اسـلامی شهر مشـهد مجوز 

۴۵۰خریـد ۴۵۰خریـد ۴۵۰دسـتگاه اتوبـوس جدیـد 

را بـرای شـهرداری صـادر کـرد تا بـا 

افزوده شـدن ایـن تعـداد اتوبـوس 

به ۱۷۷۰دسـتگاه اتوبـوس کنونـی 

سـازمان اتوبوس رانـی، سرفاصلـه 

زمانی رسـیدن اتوبوس 

ه  یســـــتگا ا   به


